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Drazí přátelé a podporovatelé Díky, že můžem,

letos jsme oslavili 10 let Korza Národní. Za tuto dobu si 
Díky, že můžem získalo oblibu u statisíců lidí napříč všemi 
generacemi. Stalo se platformou pro různorodé názory, pro 
aktivní mladé lidi, kteří chtějí být slyšet, a pro organizace, 
které chtějí svým dílem přispět k demokracii. Korzo Národní 
občanům nabídlo důstojné místo pro uctění památky 
bojovníků a bojovnic za svobodu, a především dokázalo 
navrátit vztah k 17. listopadu zpátky mladým.

Díky, že můžem ale není pouze o minulosti a o Korzu 
Národní. Časy se mění a s nimi i my. Je důležité se ptát, jestli 
a jakým způsobem se v naší společnosti za uplynulých 10 let 
proměnily hodnoty svobody a principy demokracie, a co 
můžeme právě my udělat pro to, abychom byli za dalších 
10 let, v roce 2033, pospolitou a zdravou společností 
s udržitelnými hodnotami a pevnými základy pro další 
generace.

Tohle dělat chceme, a rozhodně ne sami. Bez vás bychom 
to nedokázali. Díky, že tu můžem už 10 let být a snad ještě 
nejméně dalších 10 budeme. Jen díky vám. Díky, že můžem!

Bára Stárek, předsedkyně

Díky, že můžem
Díky, že můžem už přes 10 let.

Slovo úvodem



6 7

2009 Národní poprvé od revoluce ožila
Na počátku všeho byl spolek Opona, který 
se rozhodl oslavit 20 let od pádu té železné. 
Přišlo kolem 25 000 lidí a Národka znovu ožila 
v duchu svobody a demokracie.

2014 Spojujem generace
Štafetu převzala parta studentů, kteří 
revoluci sami nezažili, ale měli co říct. Cíl 
byl jasný – udělat z Národní třídy živé místo 
nejen pro politické delegace, ale 
pro všechny generace!

2015 Trochu jiná oslava
Chtěli jsme ukázat, jak se dá naložit 
s nabytou svobodou ve veřejném prostoru, 
ale úřady nám nepovolily uzavřít Národku. 
Tak jsme program nacpali na piazzettu 
Národního divadla.

2016 Zapsali jsme spolek
Tak už je to oficiální, je na světě Díky, že 
můžem z.s. Oslavit to s námi přijel rockový 
king Ivan Král. Sice nám v průběhu vypadl 
agregát, ale to oslavy zkazit nemohlo!

2017 Rostem jak z vody
Naše parta se rozrostla o desítky 
dobrovolníků a společně jsme připravili 
Korzo Národní pro rekordních 80 tisíc lidí. 
Nechyběly velké stage Pravda a Láska, kde 
zahráli Buty.

Už deset let!
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2023 Časy se mění
Jsme tu 10 let a časy se mění! Od připomínání 
historie jsme se posunuli k současným 
společenským otázkám, kterým se v rámci 
všech projektů věnujeme po celý rok. Naše 
výročí jsme oslavili s bezmála 100 000 lidmi na 
Národce a s více než 12 000 aktivními studenty 
po celé republice. Díky!

2022 Zpátky v ulicích
Na Národku se vrátilo kolem stovky tisíc 
lidí a my jsme se taky rozrostli. Během 
roku jsme rozjeli spoustu nových projektů 
jako Audiokalendárium, Akademii a debaty 
k aktuálním tématům.

2021 Svoboda volby?
Přestali jsme jen děkovat a začali se ptát, 
jestli si svobody můžeme užívat všichni 
stejně. Protože možnost svobodné volby 
není samozřejmostí, a to ani v demokratické 
zemi.

2020 Nasazujem roušky
Z plné Národky najednou prázdná ulice. 
Covid-19 přinesl velkou výzvu – udělat oslavy 
online, a tak vzniklo „Korzo Národní i u vás 
doma“ s živými přenosy a možností zapálit 
svíčku na dálku.

2019 Slavíme 30 let svobody
Rozjeli jsme Samet na školách! Vyzdobená 
Národka praskala ve švech a nejedno 
organizátorské čelo se opotilo. Všechno 
dobře dopadlo a den zakončila Modlitba od 
Anety Langerové. Slzička ukápla.

2018 Národka popáté
Pátý ročník byl zatím největší co do počtu 
zapojených organizací, tak do programu, 
který vyvrcholil koncertem The Tap Tap. 
Velký úspěch měl Sametový speciál DVTV 
a autobus ÚSTR.
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46 
členů 
týmu 7 ambasadorů 

13 projektů

V Díky, že můžem dlouhodobě klademe důraz na to, aby 
u nás měla dostatek prostoru mladá generace. Právě díky 
mladým lidem a jejich jedinečnému pohledu na svět kolem 
nás se nám totiž daří zůstat pro mladší občany relevantní. 
Jsou naší primární cílovou skupinou, a proto je pro nás 
klíčové, aby naše aktivity vnímali jako sobě blízké, a aby v nich 
stále vzbuzovaly zájem a nadšení. Naším nejmladším členům 
předáváme hodnoty které jsou pro projekt klíčové, a oni 
tak dostávají možnost dále se vzdělávat a osobně i profesně 
růst. Společně poukazujeme na důležitost revolucí nabytých 
svobod, připomínáme život v nesvobodě minulého režimu 
a mnohem víc. Chceme všem generacím vytvářet důstojný 
prostor pro vzpomínání, zamyšlení, uctění památky i pro 
předávání demokratických hodnot.

O nás
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O nejnovějších dějinách 
a soudobých problémech 
žáky neučí dvě třetiny 
pedagogů. 
(ČŠI, 2023).

52 % studentů považuje 
využitelnost učiva v reálném 
životě za hlavní důvod školní 
nespokojenosti. 
(JSNS, 2020).

Vzděláváme 
současnou 
generaci

Popularizujeme 
témata spojená 
s lidskými právy, 
svobodou 
a demokracií

Socio -ekonomické nerovnosti 
mají negativní dopad na 
vnímání demokracie. 
(DIE, 2019).

Zhruba třetina lidí nad 
40 let věří, že za socialismu 
bylo lépe. 
(NSM, 2019).

Mluvíme o svobodě 
a demokracii 
v širším kontextu

Jen méně než polovina lidí 
věří, že by se Češi totalitě 
postavili. 

(CAWI, 2022)

Aktivizujeme 
mladé lidi

Dáváme hlas 
mladým aktivním 
lidem

Spojujeme lidi 
napříč generacemi 
a sociálními 
bublinami

Téměř 86 % studentů se 
deklarovalo jako zatím 
neaktivních.
(JSNS, 2020).

98 % starších lidí se domnívá, 
že mladí by nejraději svůj 
volný čas věnovali pouze 
zábavě a nemají zájem 
o charitativní aktivity. 
(IPSOS, 2017).

Více než 50% lidí do 29 let 
uvádí, že by se do něčeho 
zapojit, jen neví jak. 

(IPSOS, 2017)

Polarizace společnosti začíná 
jíž v předškolním věku.
(D. Prokop, 2018).

Výzvy Strategie
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Co děláme?
Snažíme se ve společnosti posilovat smysl 
pro demokracii, pro opatrování hodnot 
svobody a lidských práv, a podporujeme 
občanskou angažovanost. Jako spolek Díky, 
že můžem pořádáme spoustu různorodých 
akcí a vzdělávacích aktivit, díky kterým 
předáváme širší veřejnosti právě takové 
hodnoty. Každoročně organizujeme Korzo 
Národní, tedy oslavy 17. listopadu přímo na 
Národní třídě, a připomínáme tak události 
sametové revoluce. Letos jsme navíc 
Korzo Národní rozšířili projektem Týden 
svobody, který během sedmi dní před 17. 
listopadem sjednocuje kulturní a vzdělávací 
akce, poukazuje na historická, ale i soudobá 
témata, a otevírá prostor pro dialog. Velkou 
pozornost věnujeme také mladé generaci, 
jejíž úspěchy oceňujeme na Cenách Jana 
Opletala, a pro kterou organizujeme 
vzdělávací projekty jako je Samet na školách 
nebo Akademie. Vytváříme pro mladé lidi 
platformu, kde mohou vyjádřit svůj názor, 
a chceme jim dát možnost posouvat se 
dopředu.

Jak to děláme?
Aktivizujeme a vzděláváme společnost 
v tématech svobody, demokracie a lidských 
práv. Zaměřujeme se na mladé lidi a jejich 
hlas. Věříme, že každý člověk by měl žít 
svobodně, a že cesta ke svobodě vede 
skrz společností sdílené hodnoty. Skrz 
otevřenost, společenskou angažovanost, 
odpovědnost a solidaritu.

Náš cíl
Proč to děláme?
Protože svoboda není samozřejmá. Naším 
cílem je co nejvíce přispět k tomu, aby 
naše společnost o složitě získanou svobodu 
náležitě pečovala a s klidem ji předávala 
dalším generacím. Chceme, aby měli všichni 
občané přístup k možnostem, které s sebou 
svoboda přináší. Aby nebyli lhostejní vůči 
svému okolí a vnímali, že takové možnosti 
jsou křehké a je potřeba je aktivně hájit.

Kam směřujeme?
Sametovou revolucí a událostmi posledních 
35 let formování demokratické společnosti 
neskončilo. Naopak! Je načase zhodnotit, 
co se nám daří, a v čem máme prostor se 
zlepšit. A právě to je náš úkol. Zasazujeme 
se o to, aby si mladá generace uvědomovala 
důležitost demokracie a svobody, a to nejen 
17. listopadu, ale každý den. Aby se do jejího 
vývoje zapojila s vědomím, že je to naše 
odpovědnost.

Na rok 2024 máme proto připraveno více 
než 12 projektů. Letošní rok odstartujeme 
novým projektem k volbám do Evropského 
parlamentu Díky, že můžem volit. Budeme 
také vidět a slyšet na festivalu United Islands 
či NeverMore 68. Podzim zahájíme křtem 
naší knihy Písničkou ke svobodě a zcela 
novou celoroční Akademií pro studenty 
středních škol. V listopadu se pak můžeme 
těšit na kampaň k půlkulatému 35. výročí 
s mottem Svoboda nás spojuje a na již 
tradiční projekty jako jsou Týden svobody, 
Ceny Jana Opletala, Korzo Národní či Samet 
na školách.
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8 realizovaných programů 
2 projekce letního kina

NeverMore 68
V srpnu letošního roku si náš spolek připomínal 55. výročí 
invaze vojsk Varšavské smlouvy na území Československa. 
Ve snaze připomenout a reflektovat události roku 1968 jsme 
uskutečnili několik projektů, jejichž dalším cílem bylo také 
vzbudit diskusi a poukázat na možné paralely mezi minulostí 
a současností.

Spojili jsme se s projektem NeverMore 68 a na 
stejnojmenném festivalu na pražském Výstavišti jsme 
uspořádali debatu s názvem „Média na prahu digitální 
revoluce“, ve které spolu diskutovali mladí čeští novináři Jiří 
Burýšek, Vít Svoboda a Evel Beníšková.

Ve spolupráci s kulturním prostorem Střecha Radost 
jsme připravili speciální letní kino, kde se promítaly dva 
snímky z dob socialismu - hořká komedie Miloše Formana 
Lásky jedné plavovlásky a mrazivé drama scénáristy Jana 
Procházky Ucho. Projekce filmů pod širým nebem navštívilo 
bezmála dvě stě diváků.

Dále jsme také realizovali úspěšnou guerillovou kampaň 
v samém centru Prahy. Na vybrané domy jsme umístili 
dobové vzkazy vojákům Varšavské smlouvy, mezi které 
patřily slogany jako „Na dovolenou se nejezdí tanky!“ nebo 
„Z tanku se dá střílet - ne vládnout!“. Tímto emotivním 
a vizuálně výrazným způsobem jsme se tak snažili 
připomenout události srpnové okupace, která formovala 
podobu života Čechoslováků na dalších dvacet jedna let.
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51 zapojených organzací 
130 programových bodů 
346 účinkujících

Svobodu slavíme na Národní třídě už deset let. Během této 
doby jsme byli svědky mnoha zásadních změn ve společnosti 
u nás i ve světě. Proto letošní ročník Korza Národní 
připomínal nejen hodnoty sametové revoluce, ale celý 
program se nesl v duchu motta Časy se mění.

Nechceme se zabývat pouze historií, ale naopak věnovat 
dostatek pozornosti také současné situaci ve společnosti, 
a aktivně reagovat na aktuální i budoucí výzvy. Časy se mění. 
Veřejný prostor je obzvlášť 17. listopadu dnem plným vděku 
a radosti ze svobody, nelze ale přehlížet také hlasy plné obav 
a strachu z budoucího neznáma. Ty často odkazují na měnící 
se klima, krizi demokracie ve střední Evropě, komplikovanou 
ekonomickou situaci nebo sociální nejistoty. V Díky, že 
můžem věříme, že je důležité se před takovými hlasy 
neuzavírat a vytvářet prostor pro společný dialog. A přesně 
takovým prostorem Korzo Národní je.

Mezi nejnavštěvovanější programové body letošního 
ročníku patřila Modlitba pro Martu v podání Hany Holišové 
doprovázená živě malovaným videomappingem, tematické 
debaty a aktivity pro děti. Z návštěvníků byla cítit potřeba 
diskuze a vyslechnutí různorodých názorů. Velký prostor 
jsme proto věnovali debatám o povolební situaci na 
Slovensku, o pohledu mladých lidí na Evropu, o krizi médií 
nebo také o tom, jak je na tom Česká republika v porovnání 
se státy západní Evropy. V programu nechyběly ani už 
tradiční autorské audiovizuální instalace, výstavy, oblíbený 
Obývák Václava Havla, několik hudebních stagí nebo 
Sametový brunch.

19

95 000 
návštěvníků
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46 zapojených subjektů 
117 programových bodů 
6 000 návštěvníků

Týden svobody je novým projektem, který během týdne před 
17. listopadem sjednocuje kulturní a vzdělávací akce tak, aby 
nejen rozšířily a obohatily oslavy svobody a demokracie, ale 
také otevřely prostor k diskusi o společenských hodnotách. 
Letos jsme ho oficiálně zahájili v sobotu 11. listopadu 
předáváním Cen Jana Opletala v Divadle Na zábradlí, a týden 
nabitý programem pak završilo Korzo Národní.

Celý týden zaštiťuje spolek Díky, že můžem ve spolupráci 
s nejrůznějšími kulturními a vzdělávacími subjekty. Právě 
díky těmto spolupracím letos Týden svobody nabídnul tak 
nabitý a různorodý program. Mezi jednotlivé programové 
body patřily například debaty o současných společenských 
otázkách, divadelní představení nebo scénická čtení. 
V samoobslužné podobně také po celý rok zůstává unikátní 
projekt Audiowalk, který vznikl ve spolupráci s AMU.

Program jsme navíc sestavili tak, aby svou pestrostí zaujal 
rodiny s dětmi, mladé dospělé, ale i pamětníky. Tímto 
způsobem jsme také chtěli dát prostor menším spolkům 
a upozornit na jejich aktivity.
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15 partnerů akce 
34 celkem nominovaných 
3 laureáti

Ceny mladým lidem, kteří mění své okolí. 
Ve škole i mimo ni.

Ceny Jana Opletala udílí Studentská komora Rady vysokých 
škol už od roku 2004 a společně s ní je od letošního 
roku pořádá spolek Díky, že můžem. Smyslem ocenění 
je vyzdvihnout úsilí a úspěchy aktivních středoškoláků 
i vysokoškoláků, a to za jejich aktivity ve škole i mimo ni. Ceny 
se každoročně udílí u příležitosti výročí tragického úmrtí 
Jana Opletala, studenta Lékařské fakulty Univerzity Karlovy, 
který byl obětí protinacistické demonstrace v roce 1939, 
a jehož osud se stal symbolem dalšího boje za svobodu.
Letošní slavnostní předávání cen se odehrálo v sobotu 
11. listopadu 2023 v Divadle Na zábradlí a celým večer 
provázel moderátor a inovátor vzdělávání Bob Kartous.

Ve třech kategoriích bylo tento rok celkem 34 
nominovaných. Laureáty mohou nominovat jak samotní 
studenti, tak učitelé, rektoři a děkani či další akademičtí 
pracovníci. Ze všech nominovaných pak nové nositele 
cen vybírá zasedající výbor, který je složený ze zástupců 
pořádajících organizací a občanské společnosti. Letos mezi 
nimi byli například influencerka Johana Bázlerová nebo 
Kryštof Vosátka z nadace BLÍŽKSOBĚ, a výboru předsedal již 
v minulosti oceněný Michal Nguyen.

Smyslem ocenění je vyzdvihnout úsilí a úspěchy aktivních 
středoškoláků i vysokoškoláků, a to za jejich aktivity ve škole 
i mimo ni.
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Laureáti 
2023

Šárka Faicová

Laureátkou v kategorii vysokých škol 
se stala studentka prvního ročníku 
komunikačních studií na Fakultě sociálních 
věd Univerzity Karlovy, Šárka Faicová. 
Už od středoškolských let je součástí 
projektu Kudykampus, který se účastníkům 
programu snaží pomoci vybrat tu správnou 
vysokou školu. Působí také v projektu 
Safezóna, který se zaměřuje na duševní 
zdraví, a věnovala se dalším výzkumným 
a dobrovolnickým činnostem.

Tobiáš Frýdl

Další novinkou letošního ročníku bylo také 
ocenění v kategorii osobností do 30 let za 
společensky prospěšné aktivity. Tuto cenu 
si odnesl Tobiáš Frýdl, který je studentem 
produkce na FAMU a autorem projektu Víra 
v barvách duhy. Ten se snaží propojit svět 
církve a LGBT komunity a vnášet do veřejné 
debaty přijímající názorové proudy církví, 
kterým se většinou nedostává pozornosti.

Anežka Tetřevová

V nové kategorii středoškoláků byla 
oceněna Anežka Tetřevová, studentka 
Gymnázia Luďka Pika v Plzni a předsedkyně 
Studentského parlamentu Plzeňského kraje. 
Anežka se snaží především o aktivizaci 
studentů v regionu i mimo něj, a to 
prostřednictvím různých projektů či debat. 
Během prezidentských voleb výrazně 
přispěla k rozšíření povědomí o důležitosti 
voleb a volební účasti mezi mladou generací.
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106 
zapojených 
škol

47 festivalů 
65 organizací 
134 zabízených programů

Samet na školách letos proběhl už popáté. 
Tento jedinečný vzdělávací projekt vznikl 
v roce 2019 u příležitosti 30. výročí sametové 
revoluce ve spolupráci s neziskovou 
organizací Post Bellum a desítkami dalších. 
Projekt nabízí studentům základních, 
středních, ale i vysokých škol možnost 
přemýšlet o událostech let 1939 a 1989 
trochu jinak, s přesahem do současnosti. 
V Sametu na školách také podporujeme 
spolupráci mezi učiteli a studenty, a proto 
kromě námi pořádaných workshopů či 
přednášek probíhají také festivaly, které 
organizují samotné studentské týmy.

Program
Program Sametu na školách letos 
nabyl nových rozměrů, a kromě aktivit 
zaměřených na výuku moderních dějin 
jsme věnovali velký prostor také aktuálním 
tématům, například občanské angažovanosti 
nebo médiím. Naším cílem bylo poukázat 
na to, že je potřeba nahlížet na dnešní svět 
v souvislostech, a že je nesmírně důležité 
vnímat přesah historických událostí do 
současnosti. Spoustu workshopů jsme proto 
věnovali evropskému a globálnímu kontextu, 
a snažili jsme se tak studentům například 
přiblížit strukturu Evropské unie nebo 
osvětlit příčiny globálních konfliktů. 

Další programové body se pak týkaly role 
médií, rozvíjející se umělé inteligence, 
ale také duševního zdraví a lidských 
práv. Celkem se zapojilo 65 organizací 
a přednášejících, na školách besedovaly také 
známé osobnosti, například Jindřich Šídlo, 
Lukáš „Lukefry“ Fritscher, Linda Bartošová 
nebo Šimon Pánek.

Festivaly na školách
Festivaly probíhající v rámci Sametu na 
školách se už pro mnoho škol staly tradicí. 
Studenti a studentky s naší pomocí vymýšlí 
celý koncept festivalu a jeho následnou 
propagaci, domlouvají průběh akce 
s vedením školy a za využití naší webové 
platformy také oslovují hosty. Často pak 
originálně doplňují naše workshopy 
a besedy, a to například tematickým 
dresscodem nebo jiným happeningem. 
Nutno dodat, že pořádáním festivalu získávají 
organizátoři spoustu cenných zkušeností, 
které jim mohou otevřít dveře k dalším 
příležitostem.
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Díky Sametu na školách 2.0 se naše vzdělávací 
aktivity posunuly a rozšířily. Tento dvouletý 
projekt byl podpořen Nadací OSF v rámci 
programu Active Citizens Fund a zaměřen 
byl především na odborně zaměřené střední 
školy, jejichž osnovy často nevěnují dostatek 
prostoru tématům a aktivitám, které se 
snažíme na školy přinášet. Konkrétně jsme 
se soustředili na střední školy a učiliště 
v Ústeckém, Moravskoslezském, Jihočeském 
a Středočeském kraji. Podpořili jsme aktivity 
nově zapojených škol a studentských 
ambasadorů a ambasadorek, a to nejen skrz 
festivaly na školách, ale také komunitní akce 
v regionech a celoroční program Aktivní 
občanství. Z projektu si navíc jako organizace 
odnášíme spoustu cenných zkušeností, na 
základě kterých jsme sestavili metodiku 
práce se středoškoláky. Věříme, že právě ta 
nám pomůže v budoucnu zapojit ještě více 
škol a studentstva napříč Českou republikou.

Ambasadorstvo
Důležitou součástí efektivního zapojení 
nových škol ve vybraných krajích byla 
spolupráce s našimi ambasadory 
a ambasadorkami, tedy studenty 
a studentkami, kteří se už aktivit našeho 
projektu v minulosti zúčastnili. Jejich úlohou 
bylo stát se jakousi spojkou mezi nově 

začleněnými školami a organizátory projektu, 
předat svým vrstevníkům zkušenosti 
s pořádáním festivalů na školách, sdílet s nimi 
nadšení pro oslavy 17. listopadu, ale také 
posílit jejich zájem o současná témata. Díky 
rozšíření ambasadorského týmu se nám 
podařilo přiblížit projekt dalším studentům 
v regionech a umožnit studentským 
organizátorům nadále se aktivně podílet na 
podobě celého projektu.

Aktivní občanství
Aktivní občanství je celoroční program, 
který se studentům středních odborných 
škol a učilišť snaží pomoci pochopit často 
naléhavé a složité otázky dnešního světa. 
Prostřednictvím workshopů a dalších 
aktivit studentům představujeme vybraná 
témata z oblasti mediální gramotnosti, 
politiky, občanské angažovanosti nebo 
environmentální problematiky, a chceme 
v nich zároveň rozvíjet dovednosti, které 
jsou pro život ve 21. století klíčové. Za takové 
považujeme například kritické myšlení, 
umění diskutovat nebo schopnost iniciovat 
změny a spolupracovat na nich. Program se 
skládá z pěti aktivit, které zprostředkovávají 
organizace Post Bellum, Člověk v tísni 
(projekt JSNS), Občankáři, Stužák 
a Greenpeace ČR.

Samet na školách 2.0
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160 účastníků
66 zapojených škol
20 workshopů

Vzdělávací program Akademie Díky, že 
můžem je novou součástí našich aktivit. 
Vznikla tento rok jako přirozená reakce na 
naše dosavadní zkušenosti a potřebu se 
s účastníky a účastnicemi našich projektů 
osobně setkávat. Během této dvoudenní 
akce se snažíme studenty a studentky 
středních škol motivovat v jejich občanské 
angažovanosti, pomáháme jim rozšiřovat 
si obzory a sdílet různorodé zkušenosti 
s ostatními. Tato setkání původně probíhala 
jen na podzim, a cílila především na studenty, 
kteří chtějí na své škole oslavit 17. listopad. 
Akademii Díky, že můžem ale nově pořádáme 
také na jaře, a studentské týmy tak mají další 
příležitost se lépe seznámit jak mezi sebou, 
tak s námi.

Jaro
Letošní jarní Akademie Díky, že můžem 
byla dvoudenní akcí plnou přednášek, 
workshopů, debat a inspirativních setkání. 
Poprvé nebyla primárně přípravným 
kurzem pro budoucí organizátorské týmy 
sametových festivalů, ale uskutečnila se 
především proto, abychom se zapojenými 
studenty a studentkami zůstávali v kontaktu 
během roku a nabídli jim další spektrum 
možností, jak se zapojit. 

Akademii odstartovala panelová debata 
s influencery v Magenta Experience Center, 
další program pak reflektoval témata 
občanské angažovanosti, moderních dějin, 
duševního zdraví nebo médií. Během 
druhého dne byl pro účastníky připraven 
vzdělávací program v centru Didaktikon, 
které je součástí Univerzity Karlovy, a celý 
program završil zážitkový workshop 
iniciativy Politika (nejen) pro mladé.

Podzim
Podzimní Akademie Díky, že můžem se 
opět nesla v duchu blížícího se 17. listopadu 
a zúčastnilo se jí spoustu nadšených 
mladých lidí, kteří chtějí organizovat festivaly 
připomínající výročí sametové revoluce 
na svých školách. Akademii odstartoval 
tematický pubkvíz, a hlavní část programu 
se poté konala na Smíchovské střední 
průmyslové škole a gymnáziu v centru Next 
Zone, kde se sešla necelá stovka účastníků. 
S těmi jsme si prošli ty největší výzvy 
související s organizací akce pro celou školu, 
a vypíchli jsme vše, co je třeba připravit, 
ale také na co si dát pozor. Nechyběla ani 
ochutnávka programových bodů z naší 
nabídky a nebo beseda s influencerem 
Karlem „Kovy“ Kovářem.
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Během listopadu jsme do věřejného prostoru vrátili 
interaktivní instalaci Voláme o pomoc v opuštěné telefonní 
budce, jenž upozorňuje na nelehký život lidí v nesnázích 
i podpůrnou činnost organizací, v jejichž spolupráci vznikla. 
Ve spolupráci s Knihovnou Václava Havla jsme po deseti 
letech znovu uvedli výstavu Antikódy - výběr opických 
básní ze stejnojmenné sbírky Václava Havla. Videogalerii 
Nové scény Národního divadla oživila instalace RÁM, která 
připomíná události poslední dekády a jejich vliv na naše 
současné́ životy. Výstava Dlouhá cesta ke svobodě ukázala 
na Praze 5 dějiny Ukrajiny ve 20. století (ve spolupráci 
s Ústavem pro studium totalitních režimů) a sledovací 
akce tajné policie přiblížila výstava Oči Státní bezpečnosti 
na Kampě (ve spolupráci s Muzeem paměti XX. století 
a Archivem bezpečnostních složek).

Celoroční aktivity Festival svobody
V letošním roce se Díky, že můžem navrátilo k Festivalu 
svobody a společně s ostatními organizacemi založilo 
plnohodnotnou platformu, jejíž cílem je podporovat regiony 
v oslavách 17. listopadu. A nejen to - letos se nám společně 
s agenturou STEM/MARK podařilo zhotovit výzkum na téma 
demokracie, svoboda a 17. listopad.

54 regionálních oslav 
4 organizace vedoucí 
platformu
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3 258 634
dosah na 
sociálních
sitích

Marketing a PR
Aby byly všechny naše projekty vidět a slyšet, klademe velký 
důraz na náš marketing. Letos jsme se zaměřili především na 
tvorbu audiovizuálního obsahu na sociálních sítích. Pomocí 
krátkých videí jsme uživatele zvali nejen na jednotlivé části 
programu, ale také jsme se pomocí tohoto formátu snažili 
upozornit na různé společenské otázky a výzvy. Věříme, že 
videoobsah umožňuje našim sledujícím a podporovatelům 
naslouchat a vést digitální formou společenský dialog.

Dostatek virtuálního prostoru jsme i letos poskytovali všem 
našim projektům. Na profilu Díky, že můžem jsme naší celoroční 
komunikací připomínali klíčová výročí a osobnosti skrz 
nespočet informačních videí a carouselů. Představili jsme ale 
i nové formáty, jakými jsou například vzdělávací série „Kdo byl“ 
nebo tematické slovníčky dobových pojmů. Na našem profilu se 
také spolu s dalšími osobnostmi objevil například přední český 
fotograf Karel Cudlín či ilustrátorka Dana Lédl, neboli Myokard.
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339 101 
zobrazení 
webů
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577 500 dosah na Facebooku 
502 600 dosah na Instagramu 
506 mediálních výstupů
566 410 GRP mediální dopad 
13 mediálních partnerů

Kampaň na desátý ročník Korza Národní, kterou zastřešoval 
slogan „Časy se mění(?)“, jsme spustili měsíc před konáním 
samotné akce. Jako jedna z prvních organizací v Česku jsme 
na Instagramu využili funkce kanálu vysílání, k němuž se 
během kampaně připojilo téměř tisíc uživatelů. Co se týče 
dalšího obsahu, vsadili jsme především na kreativní videa 
a spolupráce s influencery jako jsou Lukáš Hejlík, Hana 
Holišová nebo Jan Špaček. O našich aktivitách navíc bylo ve 
společnosti slyšet. V rámci PR bylo letos realizováno více 
než pět stovek mediálních výstupů, a to mimo jiné také díky 
dlouhodobým mediálním partnerstvím se subjekty jako jsou 
Český rozhlas, Seznam Zprávy, Respekt nebo Česká televize.

Marketing Korzo Národní
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Jako noví spolupořadatelé Cen Jana Opletala jsme začali 
profil cen na Instagramu budovat od úplného začátku. 
Během podzimu jsme sledujícím představovali především 
koncept ocenění a podmínky nominace. I na tomto profilu 
jsme pak značný prostor věnovali videím, ve kterých se 
objevili například Blanka Pilátová, Karel „Kovy“ Kovář nebo 
Jana Soukupová. Nový web cen, který jsme rovněž vytvořili 
v rámci spolupráce se SK RVŠ, navštívilo více než 6000 lidí.

Marketing Ceny Jana Opletala

34 nominovaných 
108 návštěvníků 
6 071 zobrazení webu
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Na profilu Sametu na školách jsme se již tradičně věnovali 
především středoškolákům, ale také učitelům. V příspěvcích 
se často objevovali samotní studenti a studentky, jejich práce 
a připravené festivaly nebo ambasadoři a ambasadorky 
projektu. Obsah jsme přiblížili programu festivalů 
a akademií, a ve videích jsme proto zavítali například za 
Johannou Nejedlovou, Lindou Bartošovou a Hanou Řičicovou 
či Lukášem Fritschrem.

Na sociálních sítích měly naše příspěvky reach necelých 
300 tisíc uživatelů a spustili jsme nový web s programovou 
nabídkou. Připravili jsme také kampaň Udělej něco 
revolučního, kterou bylo možné vidět na panelech napříč 
Prahou. Poprvé jsme tak v rámci komunikace projektu 
využili venkovní reklamy, tedy dalšího způsobu, jak zvýšit 
povědomí o našich aktivitách.

37 702 dosah na Facebooku 
258 721 dosah na Instagramu 
42 949 zobrazení webu

Marketing Samet na školách
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Spolek Díky, že můžem v roce 2023 zajišťoval financování 
projektům spojených s oslavou výročí 17. listopadu, 
vzdělávacím projektům, komunikačním kampaním, 
vlastnímu provozu a dalším aktivitám realizovaných 
v průběhu celého roku.

Celoroční marketingová komunikace a PR zahrnuje mimo 
jiné také jednotlivé komunikační kampaně realizované nad 
rámec samostatných projektů, a celkové náklady na tyto 
aktivity v roce 2023 činí 7 % z celkových nákladů spolku. Co 
se týče provozního rozpočtu spolku, ten je tvořen třemi 
kapitolami – management, administrativa a fundraising. 
Tyto kapitoly se poměrově rozdělují mezi uskutečněné 
projekty na základě výše jejich rozpočtů a celkových 
nákladů. Po odečtení těchto tzv. režijních nákladů, 
které jsou již započítány v každém projektu zvlášť, čítají 
náklady na celoroční provoz spolku 364 059 Kč. Kapitola 
s označením „Ostatní projekty“ pak představuje náklady 
spojené s produkčním zajištěním výstav a jiných instalací 
ve veřejném prostoru, náklady na realizaci projektu 
NeverMore 68, na výrobu vlastního merche a dalších aktivit.

Hospodaření 
spolku
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Hlavním projektem spolku v rámci oslav 17. listopadu bylo již 
tradičně Korzo Národní, které si za podpory mnoha subjektů 
zajišťuje financování samostatně. Příjmovou stránku rozpočtu 
tohoto dlouholetého projektu tvoří jak zdroje od soukromých 
subjektů, nadací a vysokých škol, tak zdroje od veřejných 
institucí. Další nepostradatelnou složkou financování Korza 
Národní je veřejná sbírka. Rozpočet Korza Národní se v roce 
2023 meziročně zvýšil o 15%. Tohoto nízkého procentuálního 
nárůstu rozpočtu jsme docílili zejména díky zajišťování služeb 
a materiálů formou barterů a spoluprací s dodavatelskými 
a partnerskými subjekty.

Pokud bychom těchto možností efektivně nevyužili, rozpočet 
projektu by se zvýšil mnohem výrazněji. V roce 2023 jsme 
právě díky těmto spolupracím ušetřili částku převyšující 1,2 
milionu korun (tato částka ovšem není zahrnuta do nákladů 
projektů). Průměrný náklad na jednoho návštěvníka, a to 
včetně online publika, se pak dlouhodobě pohybuje v rozmezí 
20 – 30 Kč. Celkové náklady oslav Korza Národní v roce 2023 
nakonec činí 3 268 775 Kč a výsledek hospodaření projektu 
činí 0 Kč. Mezi další uskutečněné projekty spojené s výročím 
17. listopadu patří také Týden svobody a Ceny Jana Opletala, 
které byly realizované s finanční podporou kolegia vysokých 
škol ve výši 170 000 Kč.

Mezi naše nejdůležitější realizované projekty v oblasti 
vzdělávání zajisté patří projekt Samet na školách, na kterém se 
už od roku 2019 finančně spolupodílí organizace Post Bellum. 
Vklad této neziskové organizace letos činil 192 400 Kč, a stejně 
jako v předchozích letech spočíval především v poskytování 
bezplatných workshopů pro školy a zajišťování jak metodické 
podpory, tak mediální publicity. Celkové náklady na projekt ze 
strany spolku Díky, že můžem činí 489 360 Kč. Nadstavbový 
projekt Samet na školách 2.0 pak kromě soukromých dárců 
podpořila také Nadace OSF v rámci programu Active Citizens 
Fund, jehož cílem je podpořit občanskou společnost a posílit 
kapacity neziskových organizací. Program je financován 
z Fondů EHP a Norska. Celkové náklady na projekt Samet na 
školách 2.0 v roce 2023 činí 1 673 172 Kč.

Rozpočty projektů
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Náklady spolku

Projekty k 17. listopadu 3 585 261 Kč

Vzdělávací aktivity 2 162 531 Kč

Komunikační kampaně 429 466 Kč

Provoz spolku 364 059 Kč

Ostatní projekty 269 682 Kč

Ostatní projekty 
4,0% 
269 682 Kč

Provoz spolku 
5,1%
364 059 Kč

Komunikační kampaně 
6,6%
429 466 Kč

Vzdělávací aktivity 
30,7%
2 162 531 Kč

Projekty k 17. listopadu 
53,6%
3 585 261 Kč

Celkové náklady spolku za rok 2023 činí 6 811 000 Kč. 
Oproti roku 2022 se tak jedná o nárůst ve výši 35 %. K tak 
výraznému zvýšení celkového rozpočtu dochází především 
kvůli rozšíření aktivit v rámci vzdělávacích projektů, a to 
zejména kvůli projektu Samet na školách 2.0, a dále pak kvůli 
dalším novým aktivitám spolku probíhajícím během celého 
roku. Tento nárůst zároveň odráží dlouhodobou snahu 
spolku být silnou a stabilní organizací, která je díky svým 
aktivitám spojována nejen s organizací oslav 17. listopadu 
na Národní třídě.
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Příjmy

Veřejná sbírka a sbírka na Darujme.cz 1 199 229 Kč

Veřejné instituce 1 050 000 Kč

Příspěvky nadací 2 009 750 Kč

Dary vysokých škol 190 000 Kč

Vlastní hospodářská činnost a ostatní příjmy 589 521 Kč

Dary firem a soukromých donorů 1 913 500 Kč

Dary firem a donorů 
27,5%
1 913 500 Kč

Dary vysokých škol 
2,7% 
190 000 Kč

Vlastní hospodaření 
8,5% 
589 521 Kč

Veřejné sbírka a Darujme.cz 
17,3%
1 199 229 Kč

Veřejné instituce 
15,1%
1 050 000 Kč

Příspěvky nadací 
28,9%
2 009 750

Fundraisingová strategie spolku Díky, že můžem je 
postavena na rozložení zdrojů mezi předem určené pilíře. 
Těmi jsou veřejná sbírka, veřejné instituce, nadace, vysoké 
školy, firmy a soukromí donoři. Celková výše příjmů v roce 
2023 činí 6 952 000 Kč.

Pro náš spolek je zásadní, že v každém z těchto pilířů 
nacházíme naše stálé podporovatele. Také díky nim můžeme 
jako organizace dlouhodobě a udržitelně fungovat a dále 
rozvíjet naše aktivity.

Výsledná bilance všech realizovaných projektů spolku 
Díky, že můžem činí 0 Kč. Výsledek hospodaření spolku 
za rok 2023 činí 141 038,76 Kč. Výsledných kladných čísel 
bylo docíleno skrze hospodářskou činnost spolku, která 
zahrnuje výnosy z prodeje merche skrz vlastní e -shop a jiné 
produkční a dramaturgické činnosti. Tyto finance budou 
použity na činnost spolku v roce 2024.
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Spolek Díky, že můžem vděčí všem partnerům 
a podporovatelům, díky kterým můžeme naše projekty 
a aktivity posouvat neustále dopředu. Tímto děkujeme nejen 
všem finančním partnerům a soukromým dárcům, bez 
kterých by náš spolek nemohl projekty realizovat, ale také 
všem firmám a organizacím, které nám dodávají služby či 
materiály zdarma či se slevou. Mimo níže uvedeným patří 
speciální poděkování také všem, kdo nám přispívají ve veřejné 
sbírce přímo během oslav 17. listopadu a celoroční sbírce na 
portálu Darujme.cz. Děkujeme.

Děkujeme tímto podporovatelům z řad veřejných institucí:

Děkujeme také všem nadacím a firmám za podporu:
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Děkujeme všem partnerům projektů:

DIVADLOX1O

Děkujeme mediálním partnerům:

Děkujeme také soukromým donorům, kteří sdílejí myšlenky spolku:

Ondřej Bartoš, Pavel Bouška, Ondřej Fryc, 

Miloslav Hartman, Silke Horáková a Jaroslav Horák, 

Milan Chmelař, Jan Kincl, Jan Teplý, Rudolf Vřešťál 

a Máj Národní.
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Slovo závěrem
Rok 2023 byl pro spolek Díky, že můžem významným 
milníkem. Oslavili jsme deset let našeho působení. Během 
této dekády jsme vybudovali platformu, která spojuje 
statisíce lidí napříč generacemi. Oslavy Korzo Národní 
se staly nejen trvalou součástí celospolečenských 
oslav 17. listopadu, ale také jednou z největších kulturně 
vzdělávacích a zároveň volně přístupných akcí, které se 
v České republice a celé střední Evropě odehrávají. Naše 
vzdělávací aktivity - jako je například projekt Samet na 
školách, který se letos uskutečnil již po páté - významně 
přispěly k rozšíření povědomí o moderní historii 
a demokratických hodnotách mezi mladou generací. 
Tato činnost nám neustále ukazuje, jak zásadní je pro naši 
společnost otevřeně diskutovat, vzdělávat se a aktivně se 
podílet na utváření naší budoucnosti. Právě dialog napříč 
generacemi nám připomíná, že svoboda a demokracie 
nejsou samozřejmostí, ale naopak hodnotami, které je třeba 
ustavičně chránit a rozvíjet.

Díky našim iniciativám se stále více mladých lidí zajímá 
o dění kolem sebe. Pozorujeme, jak nám před očima roste 
generace, která si uvědomuje svůj význam a roli v občanské 
společnosti a je odhodlaná přispívat k rozvoji zdravé 
a prosperující demokracie.

S nadšením a stále mladistvým optimismem se teď díváme 
do dalších let. Náš dlouhodobý cíl je jasný – chceme 
nadále posilovat smysl pro demokracii a svobodu v naší 
společnosti, inspirovat mladé lidi k občanské angažovanosti 
a v neposlední řadě také rozšiřovat naši spolupráci s dalšími 
kulturními a vzdělávacími institucemi.

Děkujeme, že nás v této snaze podporujete.

Jan Hlaváček
provozní ředitel
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